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Transportudvalget har i brev af 18. maj 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål om L 220, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Rasmus Vestergaard Madsen (EL). 

Spørgsmål nr. 62: 

Vil ministeren fremsende en myndighedsvurdering af, hvor meget 

affaldsjord der forventes produceret i hovedstadsområdet de kom-

mende 5 år og hvor denne jord kan oplagres, såfremt det ikke kan 

ske på Lynetteholm? 

Svar: 

Det er kommunerne, der er myndighed for håndtering af over-

skudsjord og som skal sikre mulighed for bortskaffelse af jorden.  

Ud fra Københavns Kommunes befolkningsprognose og arealerne 

udlagt i kommuneplanen er det Københavns Kommunes vurderin-

gen, at det generelle niveau for byggeaktivitet fastholdes som mini-

mum i de næste 5 år.  

Udfordringerne med manglende plads til deponi af jord i Køben-

havn efter Nordhavns opfyld har været kendt længe. Teknik- og 

Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen udarbejdede i 2017 

en screening af mulige placeringer af jorddeponi med henblik på at 

vise kortsigtede og langsigtede løsninger på deponi af jord.  

Her tiltrådte alle partierne i Borgerrepræsentationen, at der skulle 

arbejdes videre med forslag om på mellemlangt sigt at placere 

overskudsjord på søterritoriet ved Prøvestenen og ved Lynetten 

(deponi til 1-2 år), samt at der på lagt sigt skulle arbejdes med en 

opfyldning i området ud for Trekroner fra Lynetten mod Nord-

havn, og at denne opfyldning evt. kunne indgå som en del af en 

stormflodsbeskyttelse. 
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Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


